



http://www.hkrsss.org

The Hong Kong Radio Control Soaring Society 香港遙控滑翔飛行協會

Minute of the Third Committee Meeting for the Year 2011 2011 年度第三次執委會會議記錄

Chairman 主席
Li Siu Man
leeman@hkrsss.org

Vice Chairman 副主席
Ho Kwok Wai
acwai@hkrsss.org

Treasurer 司庫
Clement Tsang
clement@hkrsss.org

Secretary 書記
Cheng Chung Ming
cmcheng@hkrsss.org

Publicity 宣傳
Stanley Chan
stanley@hkrsss.org

Competition 賽事
Philip Leung
philip@hkrsss.org

Technical 技術
Lai Kwong Leung
kwong@hkrsss.org

Training 訓練
Kong Kwok Man
chiushuk@netvigator.org

Social Function 聯繫活動
So Kwok Ying, Alex
alexso@hkrsss.org

Industrial Liaison 工業聯繫
Cheung Wan Kin
kin@hkrsss.org

F3F F3F
Cheng Chung Ming
cmcheng@hkrsss.org

EPP Combat EPP 空戰
Li Siu Man
leeman@hkrsss.org

Thermal 熱氣流
Mak Kai Yeung
mak@hkrsss.org

Scale Glider 像真機
Mak Kai Yeung
mak@hkrsss.org

Safety Officer 安全主管
Lui Ying Chun
yclui@hkrsss.org

Committee Member 常委
Lou Tsz Ming

Committee Member 常委
Chan Pui Leung, Nick

Committee Member 常委
Ma Chor Ming, Kenny

Committee Member 常委
Ng Yan Chan

Committee Member 常委
Heung Fook Lok

Committee Member 常委
Donny Leung

Committee Member 常委
Kenneth Chan

Committee Member 常委
Leung Chi Sang

Committee Member 常委
Eric Wong

Date : September 10, 2011, Saturday
日期 : 2011 年 9 月 10 日, 星期六

Time : 7:00 PM
時間 : 晚上 7 時正

Venue : Conference room, Lohas Park Community Hall, The Capitol, LOHAS Park, Tseung Kwan O
地點 : 將軍澳 日出康城 首都 康城社區會堂 會議室

Present 出席 : 8

Mak Kai Yeung	Li Siu Man	Ng Yan Chan
Cheng Chung Ming	Eric Wong	Ma Chor Ming, Kenny
Kong Kwok Man	Kenneth Chan	

Absent with apology 缺席 : 13

Chan Pui Leung, Nick	Cheung Wan Kin	Donny Leung
Heung Fook Lok	Ho Kwok Wai	So Kwok Ying, Alex
Lai Kwong Leung	Lou Tsz Ming	Lui Ying Chun
Leung Chi Sang	Philip Leung	Stanley Chan
Clement Tsang		

M1. Confirming the minutes of the last committee meeting (June 11, 2011) 確認上次會議記錄 (2011年6月11日)

- M1.1. Last committee meeting minutes confirmed.
上次會議記錄已被確認。

M2. Matters arose from the last meeting 上次會議後需跟進的事項

1, Kenny Ma found a tower manufacturer in Zhu Hai and brought 2 samples of different quality to the meeting. 21 and 32 threads. Prices are HK\$13.25 and HK\$15.75 respectively. Agreed to choose the 32 threads (HK\$15.75). Will order 100 yellow and 100 blue, with dark blue HKRCSS logo on it.

1, Kenny 找到一在珠海的毛巾生產商，並帶來兩條不同質素樣辦，分別為"21針"和"32針"，價格分別為HK\$13.25和HK\$15.75，通過購買"32針"，共100條黃色和100條藍色，上面有深藍色HKRCSS標誌。

2, The purchase of F3F laser range meter is on hold.

2, 暫緩購買 F3F 用雷射測距儀。

3, CM Cheng reported that the making of the back-up F3F timer will be postponed to December, 2011.

3, 鄭宗明報告後備 F3F Timer 製作需延期到 2011 年 12 月。

M3. Report on matters related to club management 協會管理事項報告

1, The making of membership card is in progress. Before card is done, the discount by Radar Model Company will be on hold.

1, 會員證在製造中，在有會員證前，雷達行將暫無折扣提供。

M4. Activity report and planned activities 活動報告及計劃活動

M4.1. Activity report 活動報告

M4.1.1. Publicity 宣傳部

1, Paper glider activities – June 12 / June 19, 2011

Kenny Ma represented HKRCSS to help in a paper glider contest at APM on June 12 and June 19. However, it was found that the event is mainly a commercial activity but not to promote model gliders.

1, 紙飛機活動 – 2011 年 6 月 12/19 日

Kenny 代表 HKRCSS 在一 APM 舉行的紙飛機活動幫手，活動在 2011 年 6 月 12 和 19 日舉行，但後來發現該活動主要為商業宣傳，並非為推廣模型滑翔飛行。

M4.1.2. Competition 賽事部

1. 2011 F3F league – June, July and August

Here is a summary of the June, July and August matches of F3F League 2011.

1. 2011 F3F 聯賽 – 6, 7 及 8 月賽

以下是 F3F 聯賽 6, 7 及 8 月賽的總結。

June match 6 月賽 - Cancelled due to bad weather 因天氣惡劣取消

July match 7 月賽 - Cancelled due to bad wind condition 因風況差取消

August match 8 月賽 - Cancelled due to unstable wind condition 因風況不穩定取消

2. Unofficial F3F competitions

Beside the monthly league competitions, enthusiastic F3F pilots organized many F3F matches in between the league competitions. Though unofficial, these F3F races conformed to the F3F codes. The unofficial races are listed here:

2. 非正式 F3F 賽

除每月的聯賽，還有舉辦非正式 F3F 賽，這些非正式比賽也是按 F3F 賽例執行，簡報如下：

Date	Venue	Rounds	Pilots	Champion	1 st runner up	2 nd runner up	Fastest	Time
2011-8-20	LK-U	5	17	CM Cheng	Angus Lee	KY Mak	KY Mak	37.88
2011-7-30	MOS-L	10	19	Kenneth Chan	Donny Leung	CM Cheng	Albert Wong	36.47
2011-7-2	KML	12	10	Angus Lee	Kenneth Chan	Li Man	Leung Chi Sang	42.99
2011-6-25	KML	7	13	Angus Lee	Clement Tsang	Kenneth Chan	Kenneth Chan	51.31
2011-6-19	MOS-L	15	11	Kenneth Chan	Donny Leung	Ng Yan Chan	Donny Leung	41.90

3. Spot landing and hand catching competition – July 3, 2011

The event was held in SW slope of Fei Ng Shan. Due to insufficient competitors, the spot landing contest was cancelled.

There were 6 competitors joined the hand catch competition. The competition is divided into 2 parts - Preliminaries and Final. 3 rounds for each part and the best 3 from the prelliminaries will enter the final. A successful catch will be rewarded 1 mark. After the preliminaries, Third brother, Kwong and Yip successfully entered the final. Finally, Third brother got the Champion title with full mark!

3. 定點著陸及手接賽 – 2011 年 7 月 3 日

是項活動在飛鵝山西南位舉行，因參加人數不足，原計劃之定點著陸賽部份取消。

手接機賽有 6 位機手參賽，分初賽和決賽，初賽 3 個回合，最高分 3 位機手進入決賽，決賽亦是賽 3 個回合。蘇國英及前兩屆手接王李文及 Kenneth 未能晉身決賽！決賽由本會之寶總教練三哥、小廣及亞業角逐手接王寶座。經過一輪激戰，最後由三哥以高超及純熟的技巧，由初賽至決賽都以滿分完成下奪冠！

4. EPP Slope Combat – August 7, 2011

The event was held in the SW slope of Fei Ng Shan. The weather was fine with weak 2~3m/s South-westerly blowing. There were 9 pilots joined. The game started at 3:15pm and ended at 3:45pm. Champion is Uncle Chan. 1st runner up and 2nd runner up are Yip and Third brother. A new combat rule was used. Instead of all the EPPs are up in the air, only 2 are launched in each round. This can save a lot of man power for marking the score. However, for how to set up the competition matrix it is still needed to improve.

4. 斜坡空戰賽 – 2011 年 8 月 7 日

2011 年第一次斜坡空戰賽於 2011 年 8 月 7 日在飛鵝山西南位成功舉行，當天天氣好，吹 2~3m/s 西南風，共有 9 位機師參加，比賽於下午 3 時 15 分開始，至下午 3 時 45 分結束，最後燦叔奪冠，亞軍和季軍分別由阿業和三哥奪得。

今次比賽使用了新的賽例，由集體大亂鬥改為單對單決戰，天上只有兩隻飛機對戰，新玩法可是減省人手，但對於不同參賽人數，須如何決定對戰流程，仍須研究。

5. Scale glider fun fly – September 4, 2011

HKRCSS organized a Scale Glider Fun Fly on September 4 of 2011. The venus was Clear Water Bay. Clear Water Bay is a very good place to display the large scale gliders. The wind was not good on the day, very weak and sometime dropped to 0! Many models just sit on the ground all the day. Still, there were many pilots joined and brought their beautiful models there, from a PSS of less than 1m to a 4m Salto.

5. 像真模型滑翔機同樂日 – 2011 年 9 月 4 日

香港遙控滑翔飛行協會於 2011 年 9 月 4 日舉行了一次像真機同樂日，場地是清水灣，清水灣有一片空地，很適合展示像真機，當日風況較差，有時風速還跌至零，很多模型都只好整天待在地上，雖然如此，但是仍有很多飛友帶同他們的像真機參加，從小過 1 米的 PSS 到 4m 的 Salto 都有。

M4.1.3. Technical 技術部

No activity reported.

暫無活動報告。

M4.1.4. Training 訓練部

1, Free flying training day

The event was continuing successfully.

1, 定期飛行訓練日

活動仍十分成功地進行。

M4.1.5. Social function 聯係活動部

1. Grass Island Soaring trip – August 28, 2011

HKRCSS organized a Grass Island soaring trip on August 28, 2011. 20 peoples of members and their family joined. The wind on that day was very weak and from the north, and it was very hot too! Though the condition was not good for flying, some members can still getting fun from flying small electric plane.

1. 塔門滑翔之旅 – 2011 年 8 月 28 日

HKRCSS 於 2011 年 8 月 28 日組織了一次塔門滑翔之旅，共有 20 人、包括會員和家人參加，可惜當日風向偏北而且十分弱，亦非常炎熱，所以不適合飛行，但飛友已預備小電機，亦一樂也！

M4.2. Planned activities 計劃活動

M4.2.1. Publicity 宣傳部

1, BGCA Hand launch glider lesson for kids – September 24, 2011

The Boys' & Girls' Clubs Association of Hong Kong invited HKRCSS to help organizing a hand launch glider lesson for primary 2 to 5 students.

1, 香港小童群益會模型飛機設計工作坊 – 2011 年 9 月 24 日

香港小童群益會邀請 HKRCSS 協助籌辦"模型飛機設計工作坊"，教授小二至小五低收入家庭學童有關製作模型飛機。

2, HKAC Aviation Carnival 2011 – November 27, 2011

The Hong Kong Aviation Club invited HKRCSS to join the Aviation Carnival 2011.

2, HKAC 航空嘉年華 – 2011 年 11 月 27 日

香港航空總會邀請 HKRCSS 參與 2011 航空嘉年華。

M4.2.2. Competition 賽事部

1. F3F League 2011

F3F league to be conducted on the 2nd Sunday of every month.

1, 2011 F3F 聯賽

F3F 聯賽於每月的第 2 個星期日舉行。

2. Slope Combat

The event is proposed to be held on November 6, 2011. Venue is to be announced.

2. 斜坡空戰賽

此項活動建議於 2011 年 11 月 6 日舉行，地點尚待決定。

M4.2.3. Technical 技術部

No activity reported.

暫無活動報告。

M4.2.4. Training 訓練部

1. Free flying training day

The training course will continue as schedule.

1. 定期飛行訓練日

是項活動將按期繼續進行。

2. Flight assessment test

This activity will be conducted by making individual appointment.

2. 飛行技術測試日

此項活動將由個別人仕預約執行。

M4.2.5. Social function 聯繫活動部

1. Annual BBQ

The activity is proposed to be held on December 3, 2011. Venue is to be announced.

1. 週年燒烤聚會

建議於 2011 年 12 月 3 日舉辦，地點尚待決定。

M5. AOB 其他事項

1, The revised membership fee (for new members, half of the membership fee if joined on January 1 to June 30) and membership application form is accepted.

1, 通過修訂會員費(新會員於 1 月 1 日至 6 月 30 日入會會費半價)及入會申請表。

The meeting adjourned at 9:00 pm. 會議於晚上 9:00 結束。

The minute was 會議紀錄由

	Prepared by 撰寫	Approved by 批核	Date 日期
Secretary 書記			
Chairman 主席			